
АННОТАЦИЯ 

Взаимосвязь мотивов достижения и особенностей характера у младших 

командиров: аннотация к дипломной работе / Ладинская Виктория 

Александровна; факультет философии и социальных наук. Кафедра 

психологии; науч. рук. А.А. Колмаков. 

Объект исследования - личностные особенности младших командиров. 

Предмет исследования - взаимосвязь мотивов достижения и 

особенностей акцентуаций характера у младших командиров. 

Цель исследования - выявить взаимосвязь мотивов достижения и 

особенностей акцентуаций характера у младших командиров. 

Основные результаты. Установлено, что более мотивированы на успех 

младшие командиры с такими акцентуациями как демонстративный тип, 

дистимический тип, возбудимый тип. Младшим командирам, 

мотивированным на успех, свойственна решительность в неопределенных 

ситуациях, склонность к разумному риску, готовность взять на себя 

ответственность, большая настойчивость при стремлении к цели, адекватный 

средний уровень притязаний, который повышают после успеха и снижают 

после неудачи. 

В свою очередь мотивация на избегание неудач характерна младшим 

командирам с тревожно-боязливым типом акцентуации характера, 

представители которого постоянно сомневаются в правильности своих 

мыслей и действий. Также мотивация на неудачу характерна младшим 

командирам с дистимический типом акцентуации характера с доминирующим 

пессимизмом и подавленным настроением. 
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The relationship of achievement motives and character traits among junior 

commanders: abstract to thesis / Ladinskaya Victoria Alexandrovna; Faculty of 

Philosophy and Social Sciences. Department of Psychology; scientific hands A.A. 

Kolmakov. 

Object of research is the personal characteristics of junior commanders. 

Subject of the research is the relationship between the motives of 

achievement and the characteristics of character accentuations among junior 

commanders. 

Purpose of the study is to identify the relationship of achievement motives 

and features of character accentuations among junior commanders. 



Main results. It was found that junior commanders with such accentuations as 

demonstrative type, dysthymic type, excitable type are more motivated for success. 

Younger commanders who are motivated to succeed are characterized by 

decisiveness in uncertain situations, a tendency toward reasonable risk, a willingness 

to take responsibility, greater perseverance in pursuit of a goal, an adequate average 

level of aspirations, which increase after success and decrease after failure. 

In turn, the motivation for avoiding failures is characteristic of junior 

commanders with an anxiously fearful type of character accentuation, whose 

representatives constantly doubt the correctness of their thoughts and actions. Also, 

the motivation to fail is characteristic of younger commanders with a dysthymic type 

of character accentuation with dominant pessimism and depressed mood. 

Key words: CHARACTER, ACCENTUATION OF CHARACTER, 

MOTIVATION, MOTIF ACHIEVEMENTS, PERSONALITY OF YOUNGER 

COMMANDER. 
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